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LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 
GUVERNÖRSRÅDET 

 
PROTOKOLL NR 6, 2002-2003 

 
 
 
 
Tid: 2003- 02- 22 -- 23     
Plats: Grand Hotell Scandic i Gävle 
Deltagare: Se deltagarförteckning. 
 
 
§ 74 Mötets öppnande  
  

DG Inger Löf hälsade välkomna till Gävle och beskrev måleriskt staden 
och de omgivande trakterna. 
GRO Alf Bakken hälsade välkommen och förklarade mötet öppnat 

 
§ 75 Fastställande av föredragningslista 
 
 Föredragningslistan fastställdes efter följande justering: 

§ 84 handläggs före § 78 eftersom beslutet i §84 har direkt påverkan på 
§ 84. 
 
§ 96 Övriga frågor: 
A) Handikapp 
B) Maarja Village 
C) Riksmötet i Piteå 
D) Internetklubb 
E) Revidering av nuvarande stadga 
F) Tack 
 

§ 76 Val av sekreterare 
 
 VGRO Finn L Bangsgaard valdes till sekreterare för mötet. 
 
§ 77 Val av justeringsmän 
 
 DG Inger Löf och DG Gösta Strand utsågs att justera protokollet. 
 
 
 
 Justeras:    ________/______/_____ 
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§ 84 Handboken 
 

DG Håkan Johansson lämnade rapport från arbetsgruppen för 
handbokens utformning, se bifogad skriftlig rapport: 
• Man anser att det bör tas fram en handbok enligt den modell som 

finns i dag 
• MD´s ekonomiska situation – medlemsutvecklingen – 

medlemsavgiften utgör svårhanterliga problem 
• Man har fått en offert på 175.000 kronor förtryckning av 16.000 

exemplar av en handbok av den typ som finns i dag. 
• Man har också en offert på 73.000 kronor för tryckning av den s.k. 

textdelen av handboken. 
• Arbetsgruppen menar att medlemsregistret finns på internet och att 

det därmed är tillgängligt för den absoluta merparten av 
medlemmarna men att det ändå finns ett behov av en tryckt version 
av handboken  

• Arbetsgruppen föreslår att en handbok i enlighet med det av 
arbetsgruppen framtagna alternativ 1 trycks. 

 
Diskuterades: 
• Möjlighet av att förtroendevalda i klubbarna, distriktsråden och 

tjänstemän på MD-nivå får ett exemplar och att övriga som vill ha en 
tryckt handbok i förväg får beställa och betala den. 

• Framkom att en upplaga om 7.000 exemplar kostar 121.000 kronor 
att trycka 

• Framfördes att det inte går att på ett enkelt sätt få fram adress till en 
medlem i vårt medlemsregister. RS Ulf Järnstad tog till sig problemet 
och skall ta upp det med WatzIT 

• Framförde att den tryckta versionen av handboken är ett mycket 
viktigt arbetsinstrument och därmed måste vara ett krav för 
förtroendevalda på alla nivåer. 

• Tankar på prissättning av en tryckt handbok varierade mellan 10 och 
25 kronor. 

• Möjligheten av att lägga in textdelen som en s.k. inbladning i The Lion 
och priset för detta. 

• Att det klart till Riksmötet framförs, om sådant beslut fattas, att 
handboken inte längre ingår i medlemsavgiften utan att den måste 
beställas och betalas i förväg. 

• Handbokens betydelse för information och utbildning 
• Möjligheten att få hela handboken på CD 
 
Beslut: 
Underlag för ett fullskaleprojekt för tryckning av 7.000 exemplar av 
handboken för försäljning skall tas fram och presenteras för Riksmötet 
för beslut. 

 
 
 
 
 Justeras:    ________/______/_____ 
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 § 78 Ekonomi 
 

Ekonomi controller Annette Eiserman-Wikström redogjorde: 
• I  korthet för bokslutet för verksamhetsåret 2001 – 2002.  

 På fråga uppgav auktoriserade revisorn Erik Wahlund att ingående 
balanser m.m. för jämförelse mellan åren kommer att finns i 
Riksmötestrycket. 

• För framarbetad prognos avseende utfallet för innevarande 
verksamhetsår. 

• Budget för kommande verksamhetsår och de beräkningsunderlag 
och överväganden som ligger till grund för budgeten. 

• För varför kontorskostnaderna inte sänks med hänvisning till avsikten 
att flytta bokföringsfunktionen tillbaka till kontor och därmed eliminera 
konsultkostnaden.  

• Framhölls att underlaget till budgeten bl.a. tar avstamp i den 
utarbetade prognosen för innevarande verksamhetsår. 

• För vad som ingår i kostnaderna för kommittén för framtidsfrågor. 
 
Efter genomgång bordlades ärendet för beslut vid det fortsatta GR mötet 
2003-02-23. 
 

§ 79 Riksvalnämnden 
 

Riksvalnämndens (RVN´s) ordföranden PDG Stefan Kanders redogör för 
RVN´s arbete och de nomineringar till olika funktioner som inkommit till 
RVN, se bifogad sammanställning. 
Diskuterades: 

• Principer för nomineringar. Framhölls stadgans skrivning i detta 
avseende 

• Påtalades att PDG Urban Möller i sammanställningen har fel 
klubbtillhörighet. Rätt klubbadress skall vara LC Uddevalla. 

• När val av funktionärer som väljs av GR skall ske. Enligt stadgan 
skall i princip alla val ske vi GR mötet omedelbart efter Riksmötet. 

 
Vid detta GR mötet skall dock två val ske: 
1) Val av MD-101, Sveriges ledamot i Nordiska Samarbetsrådets 

arbetsutskott (NSR-AU) på ett år.  
Nominerade är: 
PDG Urban Möller, LC Uddevalla 
DG Lennart Ahrnlund, LC Örnsköldsvik 

Kandidaterna presenterar sig själva varefter de innan val förrättas lämnar 
möteslokalen. Valet förrättas genom sluten omröstning. 
 
GR väljer: 
 PDG Urban Möller till ledamot i NSR-AU 
 
 
 
Justeras:    ________/______/_____ 
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2) Val av Multipeldistriktets utbildningsansvarige, MDLDC, som 
rekommendation för LCI att utse: 
Nominerade är: 
PDG Jan-Erik Eriksson, LC Storvreta 
DG Inger Löf, LC Gävle/ankaret 
DG Peter Dànilo, LC Södra Sandby 

Diskuterades med hänvisning till att DG Peter Dànilo även är nominerad 
till posten som VGRO om en sådan dubbelkandidatur är möjlig enligt 
gällande regler.  
DG Peter Dànilo beslutar att kandidera till posten som MDLDC och 
avsäger sig kandidaturen till posten som VGRO. 
Kandidaterna presenterar sig själva varefter de innan val förrättas lämnar 
möteslokalen. Valet förrättas genom sluten omröstning. 
 
GR rekommenderar: 
LCI att utse DG Peter Dánilo till MDLDC för MD-101. 

 
§ 80 Sveriges Lions Hjälpfond 
 
 Årsredovisning och revisionsberättelse bifogas detta protokoll. 

Auktoriserade revisorn Erik Wahlund redogör för revisionsberättelse för 
verksamhetsåret 2001-07-01 – 2002-06-30, se bifogad Årsberättelse. 
På fråga upplystes att merparten av fondens insamlade medel kom från 
Lion-klubbar. 
 
Revisionen tillstyrker att: 
• Resultat och balansräkningen fastställes 
• Styrelsen beviljas  ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

 
Beslut: 
GR beslutar bevilja styrelsen ansvarfrihet för den tid revisionen omfattar. 

 
Mötet ajournerades för lunch klockan 12.30 
Mötesförhandlingarna återupptogs klockan 13.35 
 
§ 92 Kommittén för Humanitär verksamhet 
 

På begäran av PDG Björn Palmer, föredragande för kommittén för 
Humanitär verksamhet, flyttades handläggningen av denna paragraf 
fram. 
PDG Björn Palmer: 
• Redogör för kommitténs nuvarande sammansättning och 

anledningen till att IRD Bruno Pettersson avsagt sig sitt uppdrag. 
• Redovisar ett tack brev från Tjeckiens ambassadör Marie 

Chatardová.  
• Redogör för på vilka kriterier man väljer ut förslag till riksomfattande 

aktiviteter 
 
 

Justeras:    ________/______/_____ 
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• Redogör för de tre motionerna som rör förslag till riksomfattande 
insamlingsaktiviteter 

• Framhåller att kommittén anser att den nuvarande organisationen 
med en ordförande och tre ledamöter som skall handlägga IR-frågor 
är onödigt stor och föreslår en återgång till en kommitté bestående av 
IRD och BIRD. 

Kommittén föreslår GR föreslå Riksmötet att besluta följande avsättning 
till IR-verksamheten: 
1. Projekt Viljandi i Estland,    26 kronor / medlem 
2. Projekt Svetly, i Kaliningrad  32 kronor / medlem 
3. Projekt Tjernobyls barn i Novosybkov  65 kronor / medlem 
4. Avsättning NSR-projekt        10 kronor / medlem 
5. Katastrofberedskapen  85 kronor / medlem 

                    
 Ang. beslut om utdebitering se: 
• § 88 motion nr 16, 17 oh 18,  
• § 88 punkten B) Förslag 
• § 92 Kommittén för Humanitär Verksamhet 

 
§ 82           Stiftelsen för åldersrelaterade sjukdomar 
 

Ärendet hänskjuts till det fortsatta sammanträdet 2003-02-23.  
 
§ 83            Länsförsäkringar U-hjälpsfond 
                     

PCC  Björn Wahlenius rapporterar att: 
• MD 101 engagerade sig 1996 i  dåvarande VASA U-hjälpsfond 

genom att placera 1.500.000 kronor i U-hjälpsfonden och 500.000 i 
en penningmarknadsfond. Under året har utdelningen totalt uppgått 
till cirka 800.000 kronor. U-hjälpsfonden har idag ett värde på c:a 
1.700.000 kronor och i penningmarkandsfonden finns idag, efter uttag 
för att täcka underskott i olika IR-projekt 212.000. 

• Årets utdelningen är 110.701 kronor. 
 
Diskuterades till vilket eller vilka IR-projekt pengarna skulle avsättas 
förslag framfördes på MAF-projektet och projekt Maarja Village. 
Beslut i ärendet bordlades i avvaktan på kontroll av MAF-projektet med 
projektledningen PCC Jan-Åke Åkerlund eller PDG Hans-Åke Lindelöw. 

 
§ 84 Handboken 
 
 Ärendet handlades omedelbart före  § 78 Ekonomi. 
 
 
 
 
 
 
 Justeras:    ________/______/_____ 
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§ 85 Multipelsdistriktets organisation 
 

PCC Bengt Kristiansson och VGRO Finn L Bangsgaard redogjorde för 
det förslag som de tillsammans utarbetat. Förslaget innebär att det på 
MD nivå skapas tre kommittéer vardera bestående av ordförande och tre  
ledamöter. Kommittéerna tilldelas ansvarområde baserade på hur de 
enskilda områdena förhåller sig till varandra,  se bifogad rapport. 
 
I samband med diskussionerna under denna paragraf handlades även § 
86 ”Befattningsbeskrivning för kommittéordföranden” 

 
Diskuterades: 
• Om förslaget varit ute på remissrunda till de nuvarande 

kommittéerna. Det framhölls i detta sammanhang att den 
verksamhetsplan som inkommande guvernörsråd utarbetat bygger på 
tanken om tre kommittéer. Verksamhetsplanen har efter beslut vid 
GR-mötet i november i Bromma skickat ut för konkretisering i de tre 
kommittéerna som nuvarande stadgan anger 

• Om frågan var att anse som en Riksmötes fråga. 
• Risken med för mycket detaljstyrning 
• Risken med flera ansvarsområden ” hur mycket kan en YE om NO-

frågor”? 
• Framfördes att man i dagens samhällen inte använder sig av 

befattningsbeskrivningar utan av mer övergripande målbeskrivningar 
• Yrkade att detta ärende och det nästkommande om ändring av 

stadgan återremitteras till VU för fortsatt handläggning. 
• Framfördes från arbetsgruppen att om ärendet återremitterades för 

fortsatt handläggning av VU borde GR överväga att byta ut 
arbetsgruppens medlemmar. 

 
Beslut: 
1. Ärendet återemitteras till VU för fortsatt handläggning 
2. GR uttalar att nuvarande arbetsgrupp skall fortsatta att handlägga 
ärendet 

 
§ 86 Befattningsbeskrivning för kommittéordföranden 
 

Beslut: Med hänvisning till beslut i § 85 återemitteras ärendet för fortsatt 
handläggning. 

 
§ 87 Stadga 
 
 Beslut: 

Med hänvisning till beslut i § 85 återemitteras ärendet för fortsatt 
handläggning. 

 
 
 
 

Justeras:    ________/______/_____ 
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§ 88 Motioner m.m 
 

A) Motioner 
GRO Alf Bakken redogjorde för de handläggningsproblem som 
slutdatum för inlämnande av motioner och distriktens yttrande över 
dessa skapat.  
Det finns till dagens sammanträde inte några skriftliga förslag till GR´s 
yttrande över motionerna med undantag för Kommittén för Humanitär 
Verksamhets yttrande över  motionerna rörande riksomfattande IR-
aktiviteter. 

 
GR uttalar vid genomgång av motionerna sin viljeinriktning och uppdra åt 
VU att formulera yttrande i enlighet med denna. 

 
Motion nr 1 
Ang: ”Hur får  vi fler medlemmar” inlämnad av LC Lidingö. 
GR påpekar att Lions är en öppen förening och att pekpinnar inte hjälper. 
Det är klubbarna själva som måste agerar 
 
Beslut: 
GR föreslår Riksmötet avslå motionen. 
 
Motion nr 2 
Ang: ”Riksomfattande insamlingar under verksamhetsåret” inlämnad av 
LC Stockholm/Globen. 
Diskuterade särskilt sista meningen i motionen: ”Vid denna beslutsgång 
kvarstår givetvis rätten för varje klubb att icke deltaga”. 
Framfördes att en sådan skrivning tar bort effekten av den övriga 
skrivningen i motionen. 
 
Beslut: 
GR föreslår Riksmötet att tillstyrka motionen. 
 
Motion  nr 3 
Ang: Mottot ”Bring Quality To Life” för alla IR-projekt inlämnad av LC 
Råda-Mölnlycke.. 
Diskuterades om det fanns behov av att skapa ett nytt varumärke för 
Lions-verksamheten. 
 
Beslut: 
GR föreslår Riksmötet att avslå motionen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Justeras:    ________/______/_____ 
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Motion nr 4 
Ang: ”Extern auktoriserad revisor” inlämnad av LC Vetlanda. 
GR instämmer i  motionens avsikt dvs. att revisionen av MD´s ekonomi 
skall utföras av en extern auktoriserad revisor. GR påpekar dock att  
upphandling av revision görs med en revisionsfirma som motpart. 
 
Beslut: 
1. GR föreslår Riksmötet tillstyrka motionen 
2. Uppdrogs åt VU att påbörja upphandlingen under förutsättning av 

tillstyrkan  av Riksmötet 
 

Motion nr 5 
Ang: ”Insamling till reumatologisk forskning som en riksaktivitet” 
inlämnad av LC Landskrona. 
Diskuterades:  
• Att en riksaktivitet av typen Röda Fjädern kräver noggrann planering 

varför det inte är möjligt genomföra en sådan riksaktivitet under 
kommande verksamhetsår. 

• Att en arbetsgrupp kunde tillsättas för att utreda och planera för ett 
genomförande av aktiviteten under verksamhetsåret 2004 – 2005. 

 
Beslut: 
GR föreslår Riksmötet tillstyrka att en arbetsgrupp utses för att planera 
för genomförande av aktiviteten under verksamhetsåret 2004 – 2005. 
 

 
Mötet ajournerades klockan 16.30 
 
Mötet återupptogs 2003-02-23 klockan 08.30 
 
 
Återupptogs handläggningen av inkomna motioner. 
 
 Motion nr 6, 7, 8 och 9 

Ang. ”Tidningen The Lion” inlämnade av LC Hässleholm, LC Tyringe, LC 
Gränna och LC Halmstad-Kärleken. 
Motionärerna yrka på förändringar av tidningen The Lion för att göra 
tidningen mer utåtriktad.  
Redaktören för The Lion PDG Ingemar Andersson framhöll att det från 
Oak Brook ställs vissa krav på tidningens utformning för att vi skall 
erhålla bidraget med 4,75 $ / medlem(prenumerant) 
 
Beslut: 
GR föreslår Riksmötet, med hänvisning till att en ny redaktör, Maud 
Nordell, anställts och att hon bör ges möjlighet att själv påverka 
tidningens utformning inom av Oak Brook givna ramar, att avslå 
motionen. 
 
 
Justeras:    ________/______/_____ 



Sidan 9 av 17 

Motion nr 10 och 11 
 
DG Anders Brändewall meddelande att LC Borgholm återtagit 
motionerna. 
GR uttalar att motionerna läggs vilande i avvaktan på skriftlig bekräftelse 
från klubben. 
 
Motion nr 12 
Ang. ”Guvernörsrådets kommittéer och projektgrupper” inlämnad av LC 
Skellefteå. 

  
Beslut: 
GR föreslår Riksmötet med hänvisning till pågående 
organisationsöversyn att avslå motionen. 

 
Motion nr 13 
Ang: ”Distriktsindelningen inom MD-101” inlämnad av LC Edefors. 
 
Beslut: 
GR föreslår Riksmötet att avslå motionen med hänvisning till: 
• Att en indelningen av MD-101 i enlighet med motionen inte ger större 

livskraft eller mindre kostnader för de regioner som en indelning i 
enlighet med motionen ger upphov till. 

 
Motion nr 14 
Ang: ”Startande av en fond/stiftelse för insamling till stöd för forskning 
om de neurologiska sjukdomarna” inlämnad av LC Sävar. 
 
Beslut: 
GR delar distriktsrådets uppfattning och föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 
 
Motion nr 15 
Ang: ”Skattebefrielse för Lions Klubbar” inlämnad av LC Hyltebruk. 
Diskuterades förutsättningarna för att en ideell verksamhet skall erhålla 
skattebefrielse. 
 
Beslut: 
1. Uppdrogs åt VU att ta kontakt med klubben för att med klubben 

diskutera ett återtagande av motionen 
2. Uppdrogs åt PID Heinz Ondrejka att utreda frågan om 

förutsättningarna för skattebefrielse. 
 
 
 
 
 
 
 
Justeras:    ________/______/_____ 
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Motion nr 16, 17 och 18 
Ang: ” Riksomfattande insamlingar till IR-projekt” : 
1. Förbättrande saniteter till pojkhemmet i Puiatu, Viljandi, Estland 

inlämnad av LC Ludvika. 
2. Projekt Barnhem i Svetly, Kaliningradregionen, Ryssland inlämnad av 

LC Oxie. 
3. Projekt Tjernobyls Barn / Novozybkov inlämnad av LC Vallentuna. 
 
Diskuterades med bas i det av Kommittén för Humanitär Verksamhet 
framlagda förslaget: 
• Vikten av att starta nya riksomfattande insamlingsprojekt innan vi 

framgångsrikt slutfört tidigare och pågående. Framhölls att det ger 
rörelsen bad will om  vi inte kan hålla vad vi lovat. 

• Framhölls att vi tillhör en internationella organisation och att IR-
verksamhet är en av hörnpelarna i Lions-verksamheten. 

• Problemet att alla klubbar inte solidariskt och efter förmåga ställer 
upp bakom demokratiskt fattade beslut. 

 
Beslut: 
GR föreslår Riksmötet att tillstyrka att de tre projekten, Vijandi i Estland, 
Svetly i Kaliningrad och Ternobyls barn utses till riksomfattande 
insamlingsprojekt under verksamhetsåret 2003 – 22004 

 
Motion nr 19 
Ang: ”Månadsrapportering” inlämnad av LC Täby 
GR framhåller att arbete på området pågår. MD har kontakter med Oak 
Brook och WatzIT för att skapa förutsättningar för en automatisk 
månadsvis M-rapportering. 
 
 Beslut: 
GR ansluter sig till Distriktsrådets yttrande och föreslår Riksmötet 
tillstyrka motionen. 
 
Motion nr 20 
Ang: ”Tillsättande av en organisationsutredning” inlämnad av LC 
Göteborg. 
GR påtalar att: 
• Det för närvarande pågår en organisationsutredning på MD-nivå 
• Det i dag  inte finns något hinder för att klubbar går samman. 
 
Beslut: 
GR föreslår Riksmötet avslå motionen. 
 
 
 
 
 
 
 
Justeras:    ________/______/_____ 
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Motion nr 21 
Ang: ””Höjning av den internationella avgiften” inlämnad av LC Borås. 
GR framhåller att det är upp till medlemmar inom Lionsrörelsen världen 
över att vid convention framföra sin mening i olika frågor. 
GR uttalar att den internationella avgiften inte är en fråga för beslut vid 
Riksmötet. 
 
Beslut: 
GR föreslår Riksmötet att avslå motionen. 

 
Motion nr 22 
Ang: ”Världsliondagen” inlämnad av LC Karlskrona/Jarramas. 
GR anser, med hänvisning till att MD 101 anställt en ny 
redaktör/informatör till kontoret, att det för närvarande inte finns behovet 
av en kommitté på MD-nivå. 
 
Beslut: 
1. GR föreslår Riksmötet avslå motionen. 
2. GR beslutade uppdra åt VU att skriva svar på motionerna. 
 
B) Förslag 
följande förslag till Riksmötet föreligger: 
1. Riksvalnämnden skrivelse ang. tillfälligt avsteg från  stadgan 

avseende val av Riksvalnämndens ordförande 
2. Utdebitering till det samnordiska NSR-projektet i Maarja Village med 

10 kronor per medlem .  
3. NSR´s styrdokument, GR: uttalar att dokumentet i väsentliga delar 

skall publiceras i Riksmötestrycket. Hänvisning skall ges till 
möjligheten att fått ett komplett från MD´s kontor. 

4. Handikappfondens föreslagna 5 att-satser, se  skrivelse från 
handikappfonden. 

5. Förslag från Kommittén för Ungdomsprojekt rörande 
Oskarhamnslägrets framtid, se skrivelse från Kommittén för 
Ungdomsprojekt. 

 
Beslut: 
1. GR beslutar överlämna förslagen till Riksmötet för beslut 
2. Uppdrogs åt VU att till tidningen The Lion inkomma med skrivningar 

avseende förslagen 1, 2 och 3. 
 
§ 89 Barnprojekt i Thailand (rapport) 
 
 Rapporten föreligger i skriftlig form och anses därmed föredragen. 
 
 
 
 
 
 
 Justeras:    ________/______/_____ 
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§ 90  Namninsamling Wiendeklarationen 
 

GRO Alf Bakken redogjorde för den inkomna skrivelsen. Han uppgav 
vidare att han varit i kontakt med NOD Sven-Erik Börjesson med 
anledning av skrivelse. 
GRO Alf Bakken föreslår  att skrivelsen överlämnas till Narkotika 
kommittén för handläggning. 
 
Beslut: 
GR beslutar i enlighet med förslaget. 

 
§ 91 Kommittén för Framtidsfrågor  
 

Kommittéordförande PDG Lennart Löf hänvisade till utskickad 
kommittérapport.  
 
Han framhöll vikten av att GR fastställer en tidsram för VDG-
utbildningen. Kommittén föreslår i bilaga till rapporten att utbildningen 
skall ske enligt steg 5 i Lionstegen och omfatta 30 timmar 
 
Vidare lämnade han rapport över medlemsläget i MD 101. Vi har för 
närvarnade ett netto tapp om c:a 35 medlemmar per månad. 
Problemet med det vikande medlemsantalet diskuterades. 
 
Beslut: 
VDG-utbildningen skall ske på basis av steg 5 i Lionstegen och omfatta 
30 timmar. 
 
Merl-samordnare PID Bruno Ahlqvist  redogör för det pågående Merl-
arbetet. 
 
Han pekar vidare på: 
• Projektets startsvårigheter men framhåller att arbetet nu är igång och 

att det rullar på 
• Distriktsteamen arbete med zonanalys. 
• Månadsrapporten över arbetet i distrikten. 
• Effekten av seminariet som hölls i Gävle under hösten 2002 
• Listan på distriktens målsättning med Merl-arbetet men påtalar 

samtidigt att man måste gå från ord till handling. 
• Vikten av att det påbörjade arbetet fortsätter. 
• Att det är enskilda medlemmar, inte klubbar, som startar nya klubbbar 
• MO och EO sysslorna inte bör innehas av samme befattningshavare 

utan uppmanar årets VDG att när de skapar sina distriktsråd hålla 
isär dessa befattningar. Däremot anser han att MO och Retention hör 
samman. 

 
 
 
 
Justeras:    ________/______/_____ 
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Han presenterar statistik över klubbutvecklingen i norden. I Sverige 
har 12 klubbar lagts ner under innevarande verksamhetsår. 
Han framhåller att vi tar in ganska många nya medlemmar men att vi 
tappar betydligt fler. 
 
PID Bruno Ahlqvist mailar ut statistiken till GR och VDG. 
Framkommer på fråga att när man frågar dem som lämnar Lions 
uppger de flesta direkt tidsskäl. När man pratar lite vidare 
framkommer att det underliggande skälet ofta är att man inte trivs och 
att man inte känner tillfredsställelse i Lions-arbetet. 

 
§ 92 Kommittén för Humanitär verksamhet 
 

Kommitténs rapport och förslag handlades som första ärende efter lunch 
uppehållet 2003-02-22. 
 
GRO Alf Bakken påpekar att beslut avseende katastrofberedskapen inte 
togs när kommitténs rapport behandlades. 
 
Kommittén föreslår att GR föreslår Riksmötet besluta om en utdebitering 
av 80 kronor per medlem. 
 
Beslut: 
GR beslutar föreslå Riksmötet att besluta om en utdebitering av 80 
kronor per medlem till katastrofberedskapen. 

 
§ 93 Kommittén för Ungdomsfrågor 
 

YED Barbro Bergström redogjorde för rapporten.  
 
Hon framhöll beträffande de s.k. Postpengarna att beslut tagits som 
innebär att 2.150 kronor per distrikt skall räknas av innan utdelning sker. 
 
YED Barbro Bergström redogör för de ekonomiska problem som för 
närvarande finns rörande Oskarshamns lägret. Hon hemställer att GR till 
Riksmötet framför ett förslag om en utdebitering av 10 kronor per 
medlem. 
 
Beslut: 
GR beslutar föreslå Riksmötet besluta om en utdebitering av 10 kronor 
per medlem. 

 
Diskuteras, med tanke på de pågående distriktssammanslagningarna, 
planering av den framtida lägerverksamheten inom MD 101 och hur de 
skall finansieras. Det framhålls att ungdomslägren måste ses  som en  
 
 
 
 
Justeras:    ________/______/_____ 
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distriktsangelägenhet och att finansieringen måste ske inom distriktet. 
Det framhålls att det är viktigt att planläggningen för den framtida 
lägerverksamheten sker skyndsamt eftersom beslut måste tas av 
distriktsmötena flera år i förväg. 

 
§ 94 PR/Info 
 

Beslutades att paragrafen senareläggs och tas upp till handläggning 
efter § 96 övriga frågor. 

 
§ 95 Medlemsregistret 
 
 Ärendet handlades under § 84 handboken 

 
§ 96 Övriga frågor 
 

A) Handikappfonden 
PCC Börje Jonsson diskuterade: 
• Samhällets syn på de handikappade 
• Att samhället tycks anse att de handikappade kostar för mycket 
• Vikten av att synskadade kan röra sig tryggt ute i samhället. Dvs. att  

reklamskyltar, fasadflaggor och andra föremål som placeras på 
husfasader eller trottoarer placeras på ett sådant sätt att en 
synskadad inte kan skada sig på dem 

• Vikten av att också handikappade kan komma in i affärer. Han pekar i 
detta sammanhang på postens utlokalisering till andra lokaler än de 
traditionella postkontoret 

• De hörselskadades problem i ett samhället där vi kringvälvs av allt 
mer ovidkommande brus. 

• Att de hörselskadade ökar i antal. 
 
PCC Börje Jonsson framhöll som avslutning att samhället skulle bli 
mycket bättre om vi utgår från  tanken att: ” Det som är bra för en 
handikappad är också bra för mig” 
 
GRO Alf Bakken föreslår att GR beslutar föreslå Riksmötet besluta i 
enlighet med de i Handikappfondens skrivelse uppställda att-satserna. 
 
Beslut: 
GR beslutar i enlighet med förslaget. 

 
B) Projektet Maarja Village 
Projektledarna Kenny Jonsson LC Uppsala/Sävja och Göran Linnarsson 
LC Uppsala presenterade projekt Maarja  Village. 
 
De framhöll att det hittills låga insamlingsresultatet, 212. 000 kronor av 
målet på 1.000.000 kronor  var oroande och vädjade därför om hjälp att 
föra ut budskapet så att målet kan nås inom detta kalenderår. 
 
Justeras:    ________/______/_____ 
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C) Riksmötet i Piteå 
DG Anders Larzon rapporterade att om någon önskar utställningsplats 
vid Riksmötet i Piteå skall man kontakta: 
Roland Nordlund: 
tfn 0911 – 19952  
mail: r.nordlund@yahoo.se 
 
Han avslutar med att hälsa alla hjärtligt välkomna till Piteå. 

 
Frågades vem som har ansvaret för seminarierna,  att det tas fram 
moderatorer till seminarierna och att rapporteringen från seminarierna till 
Riksmötet fungerar. Framhölls att ansvaret ligger på VU. 
 
Påtalades också tidsproblemet bl.a. med tanke på antalet motioner m.m., 
 
D) Internetklubb 
DG Bo Edman frågade om det var möjligt att bilda en internetklubb och 
hur man i så fall gjorde detta. 
 
Föreslogs att frågan remitteras till IT-kommittén för utredning. 
 
Beslut: 
I enlighet med förslaget 
 
E) Revidering av nuvarande stadgeskrivning 
Det har vid flera tillfällen framkommit behov av en språkmässig 
revidering av skrivningen i den nuvarande stadgan. 
 
Beslut: 
Uppdrogs åt stadgesekreterare Rolf Grune att göra denna genomgång. 
 
Påtalades det vid detta sammanträde konstaterade problemet att med 
nuvarande inlämningstid handlägga inkomna motioner och ta fram 
underlag för GR´s yttrande. 
 
Föreslogs att GR föreslår Riksmötet att senaste datum för inlämnande av 
motioner flyttas 2 månader bakåt i tid och därmed vara MD-kontoret 
tillhanda senast den 30 november året före Riksmötet. 
 
Beslut: 
I enlighet med förslaget. 

 
F) Tack  
Tidningsredaktören PDG Ingemar Andersson tackade för de blommor 
och de värmande orden han fick i samband med att han drabbades av 
hjärtproblem. 
 
 
 
Justeras:    ________/______/_____ 
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Återupptagande av bordlagd beslutsärenden: 
 

§ 83 Länsförsäkringars U-hjälpsfond 
 

GRO Alf Bakken rapporterade att han varit i kontakt med projektledaren 
för MAF-projektet, PCC Jan-Åke Åkerlund. Projektet fick  under 
projekttiden in 1.372.000 kronor av målsättningen på 1.800.000 kronor. 
Man har köpt flygplanet men tvingats låna medel för att klara inköpet. 
 
Beslut: 
Utdelningen från Länsförsäkringars U-hjälpfond, 110,701 kronor skall går 
till MAF-prrojektet. 

 
§ 82 Stiftelsen för ålderrelaterade sjukdomar 
 

GRO Alf Bakken rapporterade att stiftelsen inkommit med sin 
Årsredovisning. 
Årsredovisningen lades till handlingarna. 

 
§ 78 Ekonomi 
 

Ekonomi controller Anette Eiserman-Wikström redogjorde för 
budgetförslag baserat på de diskussioner och beslut som togs rörande 
handboken under gårdagen. 
 
Hon presenterar två alternativ: 
1.Kostnaden för 7.000 exemplar av handboken, 121.000 kronor,                       
   belastar i sin helhet MD´s budget. Förslaget innebär att budgeten 
   underbalanseras och att medel måste tas ur dispositionsfonden                      
   för att täcka underskottet.  
2. Kostnaden täcks genom försäljning av handboken. Om samtliga     
    handböcker säljs ger budgetförslaget ett överskott. Överskottet  
    budgeteras under posten oförutsett. 

 
 Förslagen diskuterades. 
  
 Beslut: 

GR beslutar föreslå Riksmötet en  budget i enlighet med alternativ 2 och 
baserad på en medlemsavgift om 230 kronor. 

 
§ 94 PR / Info 
 
 DG Rolf Pousard pratade om: 

• Vikten av målsättningar 
• Lions unika förhållande med våra två kassor 
• Vikten av ”vi-känslan” 
• Vikten av information och hänvisade till de Info-brev som kommer ut 

månatligen i 101-U 
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• Vikten av vision och tillväxt 
• Behovet av nätverk 
• Vikten av att arbetet struktureras. 
 
Redaktören/Informatören Maud Nordell sa att: 
• Hon vill börja med att lyssna och lära 
• Hon under helgens möte sett och hört behoven 
• Det gäller att först och främst: 

1. Skapa struktur 
2. Bygga nätverk 
3. Skapa en kommunikationsplan 

• Hon avser att börja arbeta med den externa informationen 
• Hon kommer att arbeta med annonser och sponsorer. 
• Hon måste smälta alla intryck hon fått under helgen. 

 
§ 97 Mötet avslutas. 
 

DG Lennart Ahrnlund överlämnar ett överlevnadskitt till GRO Alf Bakken. 
Kittet innehåller bl.a. en ficklampa att lysa sig fram med och en kompass 
för att hålla riktningen. 
 
PCC Bengt Kristiansson tackade GRO Alf Bakken med en full hand för 
ett väl genomfört möte. 
GRO Alf Bakken tackade för visat intresse, uppmanade alla att köra 
försiktigt och förklarad mötet för avslutat klockan. 12.05 
 
 
 
 
 
 
Örby 25 februari 2003 
 
 
----------------------------                                 ----------------------------- 
Finn L Bangsgaard                                    GRO Alf Bakken 
Sekr.                                                            
 
Justeras: 
 
---------------------------                                --------------------------------- 
DG Inger Löf                                            DG Gösta Strand 
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